
香港實務工程師學會與深圳市科學技術協會進行交流會議 

日期 : 2023年 12月 18月 

時問 : 10:00 至 11:30 

地點 : 深圳市福田區上步路 1001號科技大廈 9樓會議室 

 

深圳市科學技術協會: 孫楠先生 (黨組成員，深圳市科學技術協會) 。 

 

本會出席成員 : 葉毅邦博士工程師 (主席), 朱兆棠博士 (創會主席及永遠榮譽

顧問), 譚國鴻先生 (前主席兼永遠榮譽顧問), 盧少強先生 (副主席), 吳志明先

生 (會籍主任) 。  

 

 

香港實務工程師學會代表一行五人與深圳市科學技術協會進行交流會議。 在會

議上，他們簡要介紹了香港實務工程師學會的成立和發展歷史，並表示支持業

界和會員的發展。 孫先生在會中也簡要介紹了深圳市科學技術協會及其透過協

會組織參觀科技企業、推動科技發展和舉辦科技論壇等活動的情況。 葉主席表

示，香港的年輕人也有必要了解國家的發展情況，特別是鄰近的深圳科技發

展、大型科技企業的機遇，以及了解大灣區的發展和不同地區的協同效應。 這

對香港的年輕人來說，對未來的發展非常有幫助。 

 

孫先生表示願進一步合作，並安排參觀一些深圳的科技企業，並聯絡相關企業

舉行座談會等活動。 深圳市科學技術協會擁有一萬多個會員企業，只要香港實

務工程師學會選擇合適的企業，就可以進行安排。 孫先生也表示可以在深圳市

科學技術協會的網頁上尋找相關資料。 

 

香港實務工程師學會表示，回港後的一個月內將舉行理事會會議，屆時將報告

今天交流的成果，並討論進一步合作的事宜。 孫總表示期待我們的消息。 

 

 

Hong Kong Institution of Incorporated Engineers held a communication meeting with 

the Shenzhen Association for Science and Technology. 

 

Hong Kong Institution of Incorporated Engineers represented a delegation of five 

individuals in a communication meeting with the Shenzhen Association for Science and 

Technology. During the meeting, they provided a brief introduction to the 

establishment and historical development of Hong Kong Institution of Incorporated 

Engineers, expressing their support for industry and member development. Mr. Sun 



also briefly introduced the Shenzhen Association for Science and Technology and its 

activities, including organizing visits to technology companies, promoting 

technological advancements, and hosting technology forums. Chairman Ip expressed 

the importance for young people in Hong Kong to understand the country's 

development, particularly the developments in Shenzhen's technology industry, the 

opportunities presented by large-scale technology enterprises, and the collaborative 

effects of the Greater Bay Area's development and different regions. This knowledge 

is highly beneficial for the future development of young people in Hong Kong. 

 

Mr. Sun expressed willingness to further collaborate and arrange visits to technology 

companies in Shenzhen, as well as coordinate discussions with relevant enterprises. 

The Shenzhen Association for Science and Technology has over ten thousand member 

companies, and Hong Kong Institution of Incorporated Engineers can make 

arrangements by selecting suitable enterprises. Mr. Sun also mentioned the possibility 

of finding relevant information on the website of the Shenzhen Association for Science 

and Technology. 

 

Hong Kong Institution of Incorporated Engineers stated that they will hold a council 

meeting within a month after returning to report on the outcomes of today's 

communication and discuss further collaboration. Mr. Sun expressed his anticipation 

for our message.  

 

 

L to R : Mr. Mannix Ng, Mr. SK Lo, Ir Dr William Ip, Mr. Albert Tam, Dr Samual Chu 



 

L to R : Mr. Albert Tam, Mr. Mannix Ng, Dr Samual Chu, 孫楠先生 (黨組成員 - 深

圳市科學技術協會), Ir Dr William Ip (Chairman-HKIIE), Mr. SK Lo 


